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WELK 
KAMERLID 
VERDIENT  
HIER EEN 
STANDBEELD? 

Een standbeeld, een lauwerkrans: welk Kamerlid  
is de held van ondernemers? Forum vroeg het 
ondernemers verenigingen. En legde ook de vraag 
voor wie er maar beter meteen zijn koffers kan 
pakken. Verrassend: niet alleen VVD’ers zijn populair. 
Maar wie de impopulariteitsprijs nou verdient...
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HELMA LODDERS (VVD)
Het liefst had Gert Jan Oplaat, voorzitter van 

NEPLUVI, meer dan één Kamerlid genoemd. 

‘Maar zonder de anderen tekort te willen 

doen, noem ik dan Helma Lodders. Zij is voor 

ons één van de belangrijkste voorvechters 

voor de landbouw.’ Meer dan eens werd hij blij 

van haar acties, zegt Oplaat. ‘Denk aan haar 

inzet om misleidende termen op namaak 

vlees te verbieden. Maar ook haar kritische 

houding ten opzichte van de Nederlandse 

Voedsel en Warenautoriteit (NVWA) en de 

tariefverhogingen – dit jaar stijgen de kosten 

voor het dagelijks toezicht weer met meer dan 

7 procent – heb ik zeer gewaardeerd. Die 

leidde tot kritische Kamervragen.’ 

LIESBETH VAN TONGEREN (GROENLINKS)
Zeg je duurzaamheid, dan zeg je Liesbeth van 

Tongeren. En dat is precies waarom ze de 

Kamerheld is voor ondernemers in de instal-

latiebranche UNETO-VNI. Want voor wie het 

gemist heeft: als er één thema belangrijk is 

geworden voor de installateurs dan is het wel 

de verduurzaming van gebouwen. Van Tonge-

ren was het aflopen jaar pleitbezorger voor de 

continuering van de salderingsregeling bij 

zonnepanelen (de salderingsregeling houdt in 

dat wie met zonnepanelen meer stroom 

opwekt dan verbruikt, stroom kan terugleve-

ren aan het net. Het verschil wordt met de 

energierekening verrekend). Ook dit jaar zul-

len Kamerleden die zich hard maken voor 

duurzaamheid en de installateurs elkaar weer 

vinden, want volgens UNETO-VNI wordt de 

energietransitie hét thema voor zowel de 

technische installatiebranche als de politiek.
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GERT-JAN SEGERS (CU)
Het enige ChristenUnie Kamerlid in deze lijst, 

maar wel eentje die absoluut een lintje moet 

krijgen. Gert-Jan Segers pleitte namelijk vurig 

voor de 100 miljoen euro die in het Regeerak-

koord wordt beloofd aan het technisch vmbo. 

Het personeelstekort in de bouw is een acuut 

probleem, zegt Fries Heinis, algemeen direc-

teur van Bouwend Nederland, en instroom 

van voldoende medewerkers begint op het 

vmbo. Voor 2018 heeft de branche de ogen 

gericht op Daniel Koerhuis, nieuwkomer voor 

de VVD in de Kamer. ‘Naast onze roep om vol-

doende medewerkers blijven we ook aandacht 

vragen voor de bouw van nieuwe woningen’, 

zegt Heinis. ‘Wij hopen dat het pleidooi van 

Koerhuis goed gehoord wordt: bouwen, bou-

wen, bouwen.’

DIT ZIJN DE 
NEGEN HELDEN VAN 
ONDERNEMERS:
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ARNO RUTTE (VVD)
Hij snapt als geen ander dat de wereld van de 

geneesmiddelen niet zwart-wit is, zegt Gerard 

Schouw, voorzitter van de Vereniging voor 

Innovatieve Geneesmiddelen. ‘Arno Rutte is 

constructief-kritisch én snapt de dilemma’s 

en complexiteit waar geneesmiddelenfabri-

kanten mee te maken hebben. Ik vind hem 

een gepassioneerd realist.’ Die welles-nietes-

discussie over de hoge prijzen van genees-

middelen: totaal niet zinvol, stelde Rutte vorig 

jaar. Hij keek liever naar welke wet- en regel-

geving geschrapt kan worden om ervoor te 

zorgen dat patiënten eerder toegang hebben 

tot experimentele medicijnen. Nu mag dat 

vaak nog niet omdat deze nog niet officieel 

zijn toegelaten tot de Nederlandse markt.

BARBARA VISSER (VVD)
Arthur van Dijk, voorzitter Transport en Logis-

tiek Nederland (TLN): ‘Barbara Visser is mijn 

held. Zeker weten. Nu is ze staatssecretaris 

van Defensie, maar ze was het grootste deel 

van 2017 Kamerlid voor de VVD met transport 

in haar portefeuille. Ze had echt oog voor de 

transsportsector.’ Zo sprong Visser meer dan 

eens meteen in de bres voor de sector toen de 

Afsluitdijk kampte met storingen. Wáár bleef 

het geld voor de onderhoud van bruggen, 

vroeg ze zich hardop af. Maar ook haar kriti-

sche blik kon Van Dijk erg waarderen. ‘Ze 

schroomde er niet voor de sector kritisch 

tegemoet te treden als dat nodig was.’

ROB JETTEN (D66)
‘Voor ons is nieuwkomer Rob Jetten (D66) de 

held van 2017’, zegt Ad Toet, tot 1 januari direc-

teur van KNV. ‘Jetten heeft een luisterend oor 

voor de negatieve gevolgen van de regeldruk 

voor de spoorsector. Ik vind het prijzenswaar-

dig dat hij goed samenwerkt met oppositie-

partijen op duurzaamheidsonderwerpen.’ Zo 

toonde hij het lef om samen met Suzanne Krö-

ger van GroenLinks vraagtekens te plaatsen bij 

de vanzelfsprekendheid om voor korte reizen 

binnen de EU het vliegtuig te gebruiken en 

vroeg daarbij aandacht voor het spoor als 

alternatief.’ Zijn meest heroïsche daad? ‘Zijn 

steun aan de motie van Van der Lee (Groen-

Links) om werk te maken van private cofinan-

ciering voor duurzame investeringen in 

Nederland.’
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SUZANNE KRÖGER (GROENLINKS)
Suzanne Kröger van GroenLinks is de Kamer-

held van vorig jaar voor de hovenierssector, 

vindt brancheorganisatie VHG. ‘Op initiatief 

van de Stichting Groen Cement onderteken-

den diverse organisaties, waaronder VHG, het 

Groene Manifest’, legt directeur Egbert Roozen 

uit. ‘Voor méér groene schoolpleinen bij 

basisscholen en kinderopvang.’ Want ‘spelen 

in het groen’ is belangrijk voor de ontwikke-

ling van kinderen. ‘Kröger sprak tijdens deze 

ondertekening op een zeer bevlogen manier 

over hoe zij en GroenLinks zich voor dit 

onderwerp sterk willen maken.’

Een Kamerlid naar huis sturen? Dat doen 
ondernemers liever niet. We hebben ze 
veel te hard nodig, wordt er dan in koor 
geroepen. ‘Met dit kabinet dat slechts één 
zetel meerderheid in de Tweede Kamer 
heeft, heb je iedereen keihard nodig’, zegt 
Femke den Hartog van INretail. ‘Iemand 
naar huis sturen is geen optie. Natuurlijk 
zijn er verschillen tussen Kamerleden: er  
is veel verbale affiniteit met ondernemer-

Wie kan er maar beter zijn koffers pakken?

schap, maar vrijwel geen kamerlid weet  
uit eigen ervaring wat het betekent om een 
onderneming te runnen en verantwoordelijk-
heid te dragen voor salarisinkomsten van 
medewerkers en de gezinnen die ervan  
leven.’ Ook KNV wil niemand naar huis 
sturen: ‘Het is niet aan ons om democratisch 
gekozen Kamerleden buitenspel te zetten. 
Daarin heeft alleen de kiezer het laatst 
woord.’ Is er dan geen enkele ondernemer  

die baalt van een Kamerlid? Toch wel: 
NEPLUVI baalt van Marianne Thieme: die 
framet de sector veel te negatief. ‘Alle 
positieve ontwikkelingen in de sector en 
het feit dat deze van over de hele wereld 
lof ontvangt voor de innovaties die hier het 
licht zien, zwijgt ze dood omdat het niet 
bij haar (vleesloze) agenda past.’

MARTIJN VAN HELVERT (CDA)
‘CDA-Kamerlid Martijn van Helvert is onze 

held van 2017’, zegt Machiel van der Kuijl, 

directeur van EVOFenedex. ‘Van Helvert heeft 

vanuit de oppositie in de Kamer duidelijk stel-

ling genomen vóór het standpunt dat een vol-

gend kabinet meer moet investeren in infra-

structuur dan in de plannen was opgenomen.’ 

En dat terwijl de regeringspartijen in aanloop 

naar de verkiezingen vooral maar bleven roe-

pen hoe goed ons (infrastructuur)netwerk al 

is. Dankzij Van Helvert ligt er nu 2 miljard 

euro extra voor betere infrastructuur, met 

minder knelpunten. 

Kijk ook op www.opiniebladforum.nl

ERIC ZIENGS (VVD)
Een man met een énorm hart voor het mkb, 

zegt Femke den Hartog van INretail. Wie ze 

bedoelt? Eric Ziengs van de VVD natuurlijk. 

Een fles wijn kopen in de boekhandel? Moet 

kunnen om de stad aantrekkelijk te houden, 

vond Ziengs, en diende een initiatiefwet in 

om ‘functiemenging’ – want zo heet dat – in 

winkels mogelijk te maken. Hij redeneerde 

vrij simpel: als ondernemer en consument 

daar behoefte aan hebben, dan veranderen we 

gewoon de wet. ‘Een wet zo geschreven dat de 

kleine winkelier ermee uit de voeten kan’, 

aldus Den Hartog.
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